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A Budapesti Közgazdaságtudományi Államigazgatási Egyetem közéleti és

Mi kerül a kondérba?

Több mint szakács

Aranyérmes
diákok

A Pro Scientia díjai az Országos Tu
dományos Diákköri Tanács alapította 
azoknak a fiataloknak, akik a tanul
mányaik során kiemelkedő szakmai 
tevékenységet végeztek, és erről pá
lyamunkák, előadások, különféle al
kotások formájában számot is adtak. 
A Közgázon idén Kiss Norbert Tamás 
részesült a díjban. Ennek apropóján 
beszélgettem vele az indulásról, egye
temi éveiről és jövőbeni terveiről.

_ Már középiskolásként is meg
mutatkoztak az oroszlánkörmeid?

-Szeretem azt gondolni magam
ról, hogy teljesen átlagos -  és normá
lis -  gimnazista voltam. Baján jártam 
gimibe, semmilyen speciális képzés
ben nem részesültem. És próbáltam 
arra odafigyelni, hogy a tanulás ne 
vigye el az összes időmet...

-Milyen megfontolásból jöttél a 
Közgázra?

-  Részben talán azért is, mert ak
kor ez „divatos” volt. Édesapám ép
pen akkoriban képezte át magát 
üzemgazdásszá, így némi fogalmam 
volt róla, hogy mi vár rám. Persze 
voltak „meglepetések”, de alapve
tően azért bejött a döntés.

-  Az alapozó képzés után vezetés- 
szervezés szakirányra mentél. Miért 
pont ezt választottad?

-Olyan helyre akartam szako
sodni, ahol lehet és kell is tanulni. 
És hát persze érdekeltek a menedzs
mentmódszerek.

Folytatás a 2. oldalon

„A férfiak szívéhez a gyomrukon ke
resztül vezet az út” -  tartja a mon
dás. Kíváncsian várjuk, hogyan főz 
a Közgáz új jegyese, aki több is sze
retne lenni, mint egyszerű szakács.

Az étkeztetéssel kapcsolatos szol
gáltatásokkal foglalkozó céget, a So- 
dexhót 1966-ban, Marseille-ben ala
pította Pierre Bellon, s mára öt kon
tinensen, több mint 70 országban

van jelen. Magyarországi leányválla
lata éppen tíz évvel ezelőtt létesült, 
s ahogy a nemzetközi versenyben, 
úgy a hazai piacon is a legnagyobbak 
közé nőtte ki magát. Olyan cégek ve
szik igénybe szolgáltatásaikat, mint 
a Matáv, a Siemens, de a debreceni 
diákok, sőt a műegyetemisták is az ő 
kosztjukat fogyasztják.

Az Elamen Rt. második ötéves 
szerződése nyár elején járt le. Az

Egyetem pályázatot írt ki, amely 
iránt kilenc cég is érdeklődött, azon
ban végül csak ketten nyújtottak be 
konkrét tervet. Mivel az Egyetem ál
tal támasztott feltételeket egyik aján
lat sem tudta maradéktalanul teljesí
teni, pontosabban a vagy-vagy vá
lasztás közel sem nevezhető megfe
lelő döntési pozíciónak, a kiírást 
eredménytelennek nyilvánították.

Folytatás az 5. oldalon

Hírek
K é t  r e k t o r j e l ö l t .  Chikán Atti

la egyetemi tanár, az MTA doktora, 
a BKÁE Vállalatgazdaságtan Tan
szék vezető oktatója, az egyetem 
rektora és Mészáros Tamás egyetemi 
tanár, a BKÁE Kisvállalkozás-fej
lesztési Központ igazgatója nyújtot
ta be pályázatát a BKÁE rektori 
tisztségére Magyar Bálint oktatási 
miniszterhez. A pályázók vezetői 
programja elérhető az Egyetem hon
lapján, a www.bkae.hu címen.

❖
K o r n a i  J á n o s  k ö z g a z d á s z ,  a 

Harvard Egyetem és a Collégium Bu
dapest professzora, az MTA rendes 
tagja tart előadást a Magyar Tudo
mány Napja alkalmából november 
19-én 14.00 órakor a III-as előadó
ban. Az előadás címe: Néhány gon
dolat a közgazdaság-tudományról a 
rendszerváltás fényében.

❖
N o v e m b e r  1 5 - é n  este 7 órakor a 

Pataky Művelődési Központban 
tartja 55. jubileumi estjét a Közgáz 
Néptáncegyüttes. Hat generáció tag
jai adnak ízelítőt tánctudásukból.

❖
A  T á r c a t ü k ö r  című beszélge

téssorozat november 20-án a honvé
delmi tárca tetemrehívásával folyta
tódik a szokott módon 18.00 órakor 
az I-es előadóban.

Miniszterelnöki vizit

Jan Peter Balkenende, holland mi
niszterelnök október 29-én ellátoga
tott egyetemünkre, s ennek során kö
tetlen beszélgetést folytatott az egye
temen tanuló magyar és külföldi 
hallgatókkal. Dr. Könczöl Erzsébet 
fejlesztési főigazgató köszöntötte a 
holland miniszterelnököt, aki beve
zető előadásában hivatkozott az Eu
rópai Tanács lisszaboni ülésére, ahol 
stratégiai célokat határoztak meg, 
hangsúlyozva az európai kutatási és 
innovációs térség megteremtésének 
fontosságát, valamint a nemzeti és a 
közös kutatási programok összekap
csolását. (Októberben egyetemünk 
egykori hallgatója, Nyikolaj Vaszilev 
bolgár miniszterelnök-helyettes is 
ellátogatott a Közgázra. Beszámo
lónk az 5. oldalon.)

Corvinusra szavaztak
November 3-án megalakult és megtartotta első ülését a BKÁE újjáválasztott 

Egyetemi Tanácsa, és új egyetemi szervezeti formák alapításáról döntött. A Bu
dapesti Agrártudományi Centrum célja, hogy az agrárágazat, az élelmiszer-gaz
daság, a környezetgazdálkodás és a vidékfejlesztés területén az oktatás, a kutatás 
és a fejlesztés számára szervezeti keretet biztosítson. Az egyetem alapításában 
létrehozandó Science Center, Egyetemi Tudásközpont a vállalkozástámogatás, az 
alkalmazott kutatás és az üzleti inkubáció feladatainak felvállalásával a gyakor
lat és az oktatás számára egyaránt hasznosítható új eredmények megszületését 
kívánja elősegíteni. Az intézmény új elnevezésére az Egyetemi Tanács a Buda
pesti Corvinus Egyetem (Corvinus University of Budapest) nevet javasolta.

Az Egyetemi Tanács tagjai:
Chikán Attila rektor, hivatalból az ET elnöke 
Adorján Csaba egyetemi adjunktus, Gazdálkodástudományi Kar 
Palla Csaba egyetemi docens, Élelmiszer-tudományi Kar 
Pánfi Tamás egyetemi tanár, Közgazdaság-tudományi Kar

Csemez Attila egyetemi tanár, Tájépítészeti, -védelmi és -fejlesztési Kar 
Dobák Miklós egyetemi tanár, dékán. Kertészettudományi Kar 
Hegyesné Vecseri Beáta egyetemi tanársegéd, Élelmiszer-tudományi Kar 
Hoschke Ágoston egyetemi tanár, dékán. Élelmiszer-tudományi Kar 
Husztár Ernó'né könyvtári főigazgató, Egyetemi Központi Könyvtár 
Jámbor Imre egyetemi tanár, dékán, Tájépítészeti, -védelmi és -fejlesztési Kar 
Kator Zoltán egyetemi adjunktus, Kertészettudományi Kar 
Kerekes Sándor egyetemi tanár, dékán, Gazdálkodástudományi Kar 
Kollár Zoltán egyetemi tanár, dékán. Közgazdaság-tudományi Kar 
Lantos Ottó főiskolai tanársegéd. Államigazgatási Főiskolai Kar 
Máthé Gábor főiskolai tanár. Államigazgatási Főiskolai Kar 
Papp János egyetemi tanár, Kertészettudományi Kar 
Rátkainé Jablonkai Réka egyetemi adjunktus. Társadalomtudományi Kar 
Rostoványi Zsolt egyetemi tanár. Társadalomtudományi Kar 
Szántó Zoltán egyetemi docens, dékán. Társadalomtudományi Kar 
Tamás András egyetemi tanár, főigazgató, Államigazgatási Főiskolai Kar 
Tokody Zoltán üzemeltetés és létesítményfenntartó osztályvezető 
Tóth Csaba egyetemi adjunktus. Tájépítészeti, -védelmi és -fejlesztési Kar 
Zsembery Levente egyetemi adjunktus. Közgazdaság-tudományi Kar

♦
Nagy Felicián Dávid egyetemi hallgató, a HŐK elnöke
Baki Zsombor egyetemi hallgató, Társadalomtudományi Kar
Bujdos Tamás Gábor egyetemi hallgató, Gazdálkodástudományi Kar
Dobosi Gergely főiskolai hallgató. Államigazgatási Főiskolai Kar
Eranus Eliza PhD-hallgató, Társadalomtudományi Kar
Félegyházi Török István főiskolai hallgató. Államigazgatási Főiskolai Kar
Kaczor Bálint egyetemi hallgató, Élelmiszer-tudományi Kar
Kőris András PhD-hallgató, Élelmiszer-tudományi Kar
Krisztánál Zsuzsa egyetemi hallgató, Élelmiszer-tudományi Kar
Kürti Éva egyetemi hallgató. Kertészettudományi Kar
Stróbl Péter egyetemi hallgató, Közgazdaság-tudományi Kar
Ifj. Szalai Ferenc egyetemi hallgató, Kertészettudományi Kar
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Aranyérmes diákok
Folytatás az 1. oldalról

Alapvetően olyan beállítottságú 
vagyok, aki szereti a dolgokat globá
lisan átlátni, nem pedig elveszni a

-  Rajkos vagyok, és amellett 
hogy a minden szakkollégistára ér
vényes pluszkurzusokat végeztem az 
egyetemiek mellett, a kollégium

Kiss Norbert Tamás átveszi a Pro Scientia Aranyérmet

részletekben. Szerencsére a szak
irányválasztás is jól sikerült, a tan
szék rengeteg segítséget nyújtott a 
szakmai fejlődésemhez -  és most itt 
vagyok elsőéves PhD-hallgató.

-  Mielőtt rátérnénk a jelenlegi

helyzetre, az érdekel, hogy milyen 
teljesítményt is nyújtottál az egyete
men, hogy miért tartottak téged al
kalmasnak a díjra.

-  Az egyetemen két évig oktattam 
a Vállalatgazdaságtan című tárgyat 
demonstrátorként, amit nagyon sze
rettem. A Hallgatói Tudományos 
Testület tagjaként dolgozhattam 
együtt másokkal a TDK rendszer 
megreformálásán, szerencsére sike
rült is jó néhány eredményt elér
nünk...

-H a  már a TDK-knál tartunk, 
úgy tudom, nemcsak a háttér kidol
gozásában vettél részt, hanem szá
mosat írtál is.

-  Egyetemi pályafutásom alatt hét 
TDK-t írtam (ezek közül három egyé
ni, négy többszerzős), ebből hat lett 
helyezett: két első, három második és 
egy harmadik díjat kaptam. A tavalyi 
OTDK-n pedig a kontrolling szekció
ban ért el első helyezést Gyenes Pé
terrel közösen írt dolgozatunk (amely 
egyébként egy OTKA-kutatásban 
való részvételünkből született).

-A z  eddig bemutatott munkáid 
mellett végeztél más szakmai tevé
kenységet?

Szakmai Munkatanácsának tagja 
voltam egy évig, majd annak elnöke. 
Nagyon sokat köszönhetek a Rajk- 
nak és az itteni motiváló légkörnek, 
mely egyrészt állandó fejlődésre 
ösztönzött, másrészt pedig tudatosí

totta bennem, hogy az 
elismerés kivívásához 
kézzelfogható és má
sok által is értékelhető 
teljesítményt kell nyúj
tani. Talán ennek is kö
szönhető ez a sok 
TDK...

-  Már befejezted az 
egyetemet. Jelenleg 
mivel foglalkozol és 
mik a közeljövő tervei?

-  Mint már említet
tem, a vezszerv tanszé
ken vagyok PhD-hall
gató, ahol a fő kutatási 
területem: teljesítmény
menedzsment a köz- 
szolgálati szervezetek
ben. Emellett a Rajk- 
ban maradtam senior- 
ként, itt két, szintén 
volt szakkollégistával

az újonnan bekerülteknek tartunk 
szakmai alapozó kurzust. S a jövő 
tervei? A PhD befejezése után min
denképpen szeretnék az egyetem kö
zelében maradni, akár tanárként, 
akár valamilyen más módon. Ehhez 
persze tanulni és alkotni kell folya
matosan. És remélni, hogy valami
féleképpen a későbbi munkám is 
elismerésre talál.

Györgyei Szabó Magdolna

Az Országos Tudományos Diák
köri Tanács egyetemünk diákjai kö
zül Pro Scientia Aranyéremmel tün
tette ki Biczó Veronikát (felkészítő 
tanár: dr. Fekete András egyetemi 
tanár), Kiss Norbert Tamást (felké
szítő tanár: Chikán Attila egyetemi 
tanár, rektor), Vétek Gábort (felké
szítő tanár: dr. Pénzes Béla egyete
mi docens).

Oktatóink közül Mestertanár ki
tüntető címet kapott dr. Szántó Zol
tán tanszékvezető egyetemi docens, 
dékán.

Az egyetemünk egykori pro
fesszoráról elnevezett Máriás An- 
tal-emlékérmet vehette át dr. 
Kindler József professzor emeritus.

Közel harminc évig a Közgázon

Bábás Györgyi a búcsúztatón

Bábás Györgyi, az Alapítványi Iro
da vezetője munkában eltöltött 
negyvenhárom -  ebből az egyete
münkön közel harminc -  dolgos év 
után „másodszorra” vonult nyug
díjba. Temesi József rektorhelyettes 
és munkatársai kis ünnepség kere
tében búcsúztatták október 20-án.

-  Mikor és milyen beosztásban 
kezdett egyetemünkön dolgozni?

- I t t  végeztem 1965-ben ipar sza
kon, 1979-ben jöttem visszajöttem 
„haza” az egyetemre. Nagyon jó ér
zés volt, mert sok ismerősöm volt itt. 
Nem volt népszerű feladatom, az 
egyetlen egyetemi revizor voltam. 
Ezt a munkát húsz éven át végeztem.

-  Hogyan lett az Alapítványi Iro
da vezetője?

-  1989-től kezdve egymás után 
jöttek létre az alapítványok, és 1992- 
ben a rektor megkért, hogy vizsgál
jam meg, hány alapítvány van már 
az egyetemen, és hogyan mennek 
a dolgaik. A vizsgálat során kiderült, 
hogy senki nem ért az alapítványok
hoz, mert nem volt önálló bankszám
lájuk, nem voltak az APEH-be be
jelentve, nem volt önálló könyvelé
sük stb. Feltártam a hiányosságokat 
és azt mondták, hogy ha maga ennyi
re tudja, akkor csinálja. A két mun
kakört (a revizorit és az alapítványit) 
összekapcsoltuk 1995-ben, és így 
dolgoztam nyugdíjazásomig. Az ala
pítványok kuratóriumai által hozott 
döntéseket hajtottam végre, végez

tem az alapítvá
nyok pénzügyi, 
s z á m v i t e l i  
feladatait.

-  Tehát med
dig volt még revi
zor?

-  19 9 6 - b a n  
közalkalmazott
ként mentem el 
nyugdíjba, attól 
kezdve már csak 
az Alapítványi 
Iroda vezetése 
volt a feladatom, 
alapítványi alkal
mazottként ma
radtam itt. (Ezért 
van az, hogy most megyek nyugdíj
ba másodszor.) Akkoriban az alapít
ványok vagyona megkétszereződött, 
és mára már annak tíz-hússzorosa. 
Mivel több lett a pénz, több lett a 
munka, néha szombaton, vasárnap is 
bejártam. Időnként voltak segítőtár
saim: hallgatók, nyugdíjas munka
társak, illetve polgári szolgálatosok.

-  Milyen alapítványok tartoztak 
az Iroda körébe?

-  Az egyetemen közel 60 alapít
vány létezik, ebből az Alapítványi 
Iroda korábban tizenkettőt fogott 
össze. Ezek az egyetemi alapítvá
nyok a költségvetési pénzből nem 
fedezhető kutatásokat, utazásokat, 
rendezvényeket, workshopokat és 
konferenciákat támogatnak. A legna
gyobb közülük a Budapesti Köz

gazdaság-tudományi Egyetem ala
pítvány (BKTE alapítvány), amely 
céljainak megfelelően az egyetemi 
szervezeti egységeken kívül az ének
kart, a tánckart, a Közgazdász újsá
got és a sportkört is támogatja.

-  Ki fogja továbbvinni az Irodát?
-  Május 15-től már itt dolgozik az 

utódom, Újvári Miklósné, ő most 
már önállóan végzi a feladatát.

-  Ön tervezi, hogy majd vissza
jön?

-  Van két unokám, velük szeret
nék foglalkozni. A családban sok 
pótolnivalóm van. Szeretem ezt az 
egyetemet és szívvel-lélekkel dol
goztam érte. Még idehoz a lábam a 
Közgázra, de már csak vendégségbe 
akarok visszajönni.

Gálfi Lilla Zs.

A B O R B Í R Ó S Á G  HI VATALOS  LAPJA

TÖRVÉNYEK

2003. évi I. törvény.
- kivonat -

az I. Magyar Borbíróság felállításáról, a 
kötelező vígasságokról, valamint azzal össze
függésben a kapcsolódó cselekvési szokások 

módosításáról.

A szomjazó közönség vigalmi közállapotjainak 
javítása érdekében a Bországház Alsó és Felső 
Háza (továbbiakban: Bországház) a következő 
törvényt alkotja:

!.§■ A Bországház elrendeli az 1. Magyar 
Borbíróság megnyitását 2003. év október 15. 
napján, továbbá a folyamatos ítélkezési gyakor
lat biztosítását minden nap 12 és 23 óra között.

Záró rendelkezések

2649. §. Ez a törvény a kihirdetését megelőző 
napon lép hatályba.

2650. §. 2003. év október hó 15. napjától 
kezdődően hatályát veszti a hétköznapi magyar 
közöny korábbi gyakorlata; helyette bűnös és 
bűntelcn tetszése szerint ftirdőzzön a magyar 
borok és ínyenc ételek izeiben és zamatában.

Gőnye Zoltán s.k. Pongó László s.k. 
az Alsóház a Fclsóház

elnöke elnöke

Melléklet
3 2003. évi I. törvényhez

1. A Bországház a 2003. évi I. törvénnyel 
kötelezi Borbíróságot az alábbi ítélkezési 
gyakorlat kialakítására:

2. §. A Bországház az ítélkezés helyszínéül a 
IX.. Csarnok tér 5. szám alatt található ét-, és 
zülléstcmtcl jelöli ki.

3. §. Az 1 .§.-ban hivatkozott időponttól 
kezdődően fajra, nemre, felekezeti« és életkorra 
való hovatartozástól függetlenül alanyt 
kötelezettség a Borbíróság legalább napi egy 
alkalommal történő látogatása.

a) Budapesten a legtöbb minőségi 
bor kimérése;

b) Borkóstolók és borórák szervezése;
c) Borospince üzemeltetése;
d) Hideg-meleg ételek és 

borkorcsolyák kínálása.

2. A Bországház a 2003. évi I. törvénnyel alanyi 
kötelezettséggé nyílvánítja jelen rendelvény 
közhírré tételét. 1

i

1
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Jubileum a Villányi úton

Megkoszorúzták a hazai kertészeti képzést alapító Entz Ferenc szobrát

November 5-én ünnepelte fennál
lásának 150 éves évfordulóját a 
BKÁE-hez csatlakozott, egykori 
Kertészeti és Élelmiszer-ipari Egye
tem három kara. Az ünnepségen a 
hazai egyetemek, a szaktárcák, vala
mint a Magyar Tudományos Akadé
mia képviselői mellett, a másfél év
százados intézmény még élő rektorai 
-  Dr. Kozma Pál, Dr. Dimény Imre, 
Dr. Mőcsény Mihály, Dr. Deák Tibor 
és Dr. Papp János professzorok -  is 
részt vettek.

Chikán Attila rektor köszöntőjé
ben arról beszélt, hogy az egyesülés
sel egy rendkívüli intézmény jött lét
re, melynek karai között már az in
tegrációs tárgyalások során is nagy

fokú együttműködési készség mutat
kozott. A jelenlegi BKÁE példát sze
retne mutatni az integrációra, mivel 
az intézmények egyesítésével nem
csak karokat tettek egymás mellé, 
hanem a közös név mellett szándé
kaik szerint együtt szeretnének mű
ködni oktatási-kutatási területen is.

Az ünnepség keretein belül átad
ták az Entz Ferenc-emlékérmet, 
melyet Dr. Bemáth Jenő (Kerté
szettudományi Kar dékánja, 1997— 
2003), Dr. Hoschke Ágoston (az 
Élelmiszer-tudományi Kar dékán
ja) és Dr. Jámbor Imre (a Tájépíté
szeti Kar dékánja) vehetett át.

im üzlet a
Gellért térnél!

(XI. Kerület, Budafoki út 7. Telefon: 466-5503 
e-mail: bolt.1102@apisz.hu)

Gyere be
hozzánk!!!

hogy
megédesíthessük

a napodat!

Várunk!!
www.apisz.hu

közgazcM^
Mit vár a TTKT elnöke?

Az egykori KÉÉ karai a közelmúlt
ban a BKÁE-hez csatlakoztak. Az 
egykori Budai Területi Tanács neve 
Természettudományos Területi Koor
dinációs Tanácsra (TTKT) változott. 
Az integrációval kapcsolatos válto
zásokról és az egyetem jövőjéről a 
TTKT elnökével, Jámbor Imre pro
fesszorral beszélgettem.

-  Professzor úr, Ön a TTKT elnö
keként mit vár az integrációtól?

-  Mindenekelőtt prosperitást vá
rok tőle, annak ellenére, hogy a fel
sőoktatás jelenleg alulfinanszírozott. 
A lehetőséget a kurrens, keresett 
képzési formák indításában látom, 
tekintettel az új egyetemnek az euró
pai régióban betöltendő szerepére, a 
mérnöki és közgazdasági ismeretek 
magas szintű művelésében.

-M it vár, mi lesz a neve az egye
temnek január 1-jétől?

-  Én a karaink által javasolt nevet, 
a Corvinust támogatom, de a kérdés
ben a végleges döntést az Egyetemi 
Tanács hozza meg. Az intézménynek 
frappáns, egyszerű nevet kellene ad
ni, a szakmai név túl hosszú lenne.

-  Mi a véleménye az egyetem 
gazdálkodásának központosításáról 
és a Villányi úton működő karok 
Gazdasági Hivatalának átszervezé
séről?

-  A GH átalakul, és redukálódik 
egy ésszerű funkcióra, így olcsóbb 
lesz a működtetése. Az átalakulás 
menetét és gyorsaságát nem láttuk 
korábban, ezért ebből konfliktusok 
keletkeztek, de az egyetem gazdál
kodása továbbra is működőképes 
lesz. A jelen évben a karainknak még 
külön költségvetése van. A költség- 
vetésünkben az eltérő oktatási rend
szer miatt a későbbiekben is lesznek 
különbségek.

-A z  egyetem központi vezetése 
milyen formában fog működni, és en
nek mekkora költsége lesz?

-  El kell döntenünk, milyen köz
ponti funkciókra van szükség, és ezt 
mennyiből lehet biztonságosan és jó 
színvonalon biztosítani. Erre nincs 
recept, fel kell tárni az ésszerű mű
ködési rendszer kereteit.

-  Milyen módon kívánják rögzíte
ni a karaink helybéli szuverenitását, 
illetve szükség van-e erre?

-  Nincs fenyegetés, mivel nincs I 
hova költöztetni bennünket. A Köz
gáz is helyszűkében van. Nekik a 
megoldást az jelentené, ha a saját tel
kükön a beruházásaikat el tudnák in
dítani. A Villányi úton rekonstruk
cióra és minimális mértékű bővítésre 
lenne szükség. Ebben nincs köztünk 
és a Közgáz között érdekütközés, 
írásban nem rögzítettük a karaink 
helyben maradását, és erre az elmon
dottak tekintetében nincs is szükség. 
A BKÁE és a KÉÉ karai azonos ran
gú szervezeti egységnek tekintik 
egymást.

-  Milyen új oktatási formák kiala
kulása várható a Fővám tér és a Vil
lányi út együttműködéséből?

-  A karok számát terveink szerint 
növeljük egy informatikai karral. Az 
új kar megalakításának időpontja és 
székhelye még nincs tisztázva, mi
vel az informatikai képzésekben je
lenleg nagy a konkurencia. Úgy tű
nik, van bizonyos mértékű vissza
esés az informatikai képzések iránti 
érdeklődésben. A leendő hallgatók 
számára vonzó kart kell létrehoz
nunk az alkalmazott informatika te
rületén, így a térinformatikában, az 
agrárinformatikában és a gazdálko
dási informatikában. A Tájépítészeti 
Kar és a Gazdálkodástudományi Kar 
Környezetgazdálkodási Intézete kö
zösen szeretne regionális tervezési 
szakot indítani alap- és posztgraduá
lis képzési szintekkel. A település- 
rendezés és ingatlanfejlesztés terüle
tén a Tájépítészeti Kar az Állam- 
igazgatási Főiskolai Karral kíván 
együttműködést létrehozni.

-M ilyen mértékben fognak vál
tozni a harmonizáció során az egye
tem jelenleg érvényes szabályzatai, 
és ez mekkora mértékben érinti a 
hallgatókat?

-  Változások lesznek, de ezek 
nem lesznek drasztikusak. Az egye
tem Szervezeti és Működési Sza
bályzatát és a Gazdálkodási Szabály
zatot teljesen újra kell szerkeszteni. 
Minden további változtatás ezekből 
a szabályzatokból vezethető le. A 
központi szabályozás csak addig 
megy el, ameddig feltétlenül szüksé
ges, ezeket a keretszabályokat fogják 
kiegészíteni a karok a saját képzési 
igényeik szerint. A központi szabá

lyozásban lényeges lesz a félév rend
jének meghatározása, mivel ezzel 
lehet segíteni a karok között történő 
áthallgatást.

-  A Budai Területi Tanács átalakí
tása Természettudományos Területi 
Koordinációs Tanáccsá milyen mér
tékben módosítja a tanács feladat
körét?

-  A januártól megalakuló és a Vil
lányi úton működő Agrárcentrum 
majdani feladatkörétől függ, hogy 
ugyanazokat a feladatokat teljesíteni 
tudja-e, amit jelenleg a TTKT. Ha 
igen, akkor a TTKT-t nem érdemes 
fenntartani. Jelenleg ugyanazokat a 
feladatokat látjuk el, mint korábban 
a BTT, de ez a jövőben várhatóan 
formálódni fog.

-  Módosulnak-e az új egyetem lét
rejöttével a felvételi keretszámok, il
letve a képzés a mennyiség vagy a 
minőség irányába fog eltolódni?

-  Ez stratégiai kérdés az egyetem
nek. Az államilag finanszírozott lét
számokat szeretnénk emelni, de eze
ket a keretszámokat az Oktatási Mi
nisztérium határozza meg. Várható, 
hogy egyes felsőoktatási intézmé
nyek keretszámait az érdeklődés hiá
nya miatt csökkenteni fogják, de mi 
nem vagyunk ezen intézmények kö
zött. A költségtérítéses képzéseknél 
el kell döntenünk, megéri-e növelni a 
keretszámokat. Hosszú távon a mi
nőségi képzés a cél, ezen belül pedig 
a posztgraduális doktori képzés erő
sítése.

-  A rektor úrnak rövidesen lejár a 
megbízatása. Jelölnek-e valakit rek
tornak a saját oktatóik közül a Villá
nyi úton működő karok?

-  Tudtommal a három kar nem kí
ván jelöltet állítani, és meg is lepőd
nék ezen, mivel az új egyetem első 
rektorát a Fővám tér adja. Ez persze 
nem azt jelenti, hogy nálunk nincs a 
rektori feladatok ellátására alkalmas 
ember.

-  Mi a véleménye a Hallgatói Ön- 
kormányzatok együttműködéséről?

- A  HÖK-ök kiválóan összekap
csolódtak, ezt bizonyítja az Őszi 
Fesztivál sikeres lebonyolítása is. 
Úgy látom, a szabályzatok összehan
golása terén is jó az együttműködés 
a hallgatók vezetői között.

Ifj. Szalai Ferenc

Ő sz i k iállítás és v irá g k ö té sze ti v ersen y
Ez a kiállítás sem volt újdonság, 

csak a látvány változik. Már az „ős
időkben” is rendeztek krizantém- és 
egyéb növény kiállítást, de az utóbbi 
nyolc évben a fő apropó egy virág- 
kötészeti verseny, melyen az iskola- 
rendszerű virágkötészeti képzésben 
részt vevő diákok indulhattak.

Az elbírálás egyéni (dr. Radó De- 
zső-emlékdíj) és csapat szinten, tör
tént, továbbá a meghirdetett három 
kategóriában állítottak fel rangsort. 
Egyetemünkről is indult egy hallga
tó, Szabó Gábor, a Kertészettudo
mányi Karról. A három kategória: 
kegyeleti dísz, asztaldísz (borün
nephez kapcsolódóan) és egy tér
kompozíció („Újra Európában” 
címmel). A zsűri szerint az idei 
alkotások minőségükben együttesen 
talán jobbak voltak, mint a tava

lyiak, de sokkal nagyobb szélsősé
gekkel. Tehát volt, aki egészen kivá
ló koszorúalapot készített, de a vi
rágdísz lerontotta az összhatást.

Míg a fiatalok dolgoztak, az őket 
oktató és felkészítő tanárok szakmai 
tanácskozást tartottak. A verseny 
végére pedig megválasztották azt a 
tanárt, aki a legérdemesebb „az év 
virágkötészeti oktatója” címre. Egy 
résztvevő sem távozott üres kézzel, 
minden induló -  de különösen a leg
jobbak -  értékes könyvutalványok
kal, illetve könyvekkel lettek gazda
gabbak.

A versenynek nemcsak a részt
vevők szakmai fejlődése, tovább
képzése, ismeretbővítése volt a cél
ja, hanem a virágkötészet tárgyat 
felvett kertész hallgatók is bepil
lantást nyerhettek egy rendezvény

szervezésének nehézségeibe, illet
ve szakmai témákat feldolgozó pla
kátokat készítettek, amely a kiállí
tás szerves része volt. Ezeknek a 
plakátoknak köszönhetően a láto
gatók közérthető módon megismer
kedhettek a szakma törvényeivel, 
irányelveivel, valamint betekint
hettek a virágkötészet bonyolultsá
gába, hogy a fizikai munka mellett 
mekkora szellemi munka rejtőzhet 
egy-egy alkotásban.

A látogatókat nem csak a látvány 
várta. Kertjük őszi betelepítéséhez 
vásárolhattak jó és olcsó alapanya
got, és ha panellakásban erre nincs 
lehetőség, a belső terek díszítéséhez 
is vehettek szobanövényeken és 
szárazvirágokon át a gyertyákig 
mindenfélét.

Pauló Róbert



4 7. SZÁM, 2003. NOVEMBERközgazd 9
Két állás között„Beszéljen a fekete fényről! Öt perc!" -  a 

csoportvezető hangja határozott volt, és ha nem 
tudom, hogy pszichológus, akkor is ijesztőnek 
találtam volna: úgy éreztem, teljesen belém lát, 
tudja, hogy fogalmam sincs, hogy mit várnak tő
lem, hogy nagyon feszült vagyok, iszonyatosan 
fáj a fejem meg a gyomrom, és már az előző fel
adat végén is majdnem hánytam. Persze, ez csak 
egy pillanat volt, csak egy futó érzés: nagyon 
akartam már dolgozni valahol, tudtam, hogy egy 
assesment center nem ringlispíles, sörsátras ma
jális és a bonyolultabb feladatok még hátra van
nak, de azok enné! már csak jobbak lehetnek. 
Összeszedtem magam, az értékelő bizottság felé 
fordultam, és elkezdtem valamit duruzsolni...

♦
Munkanélküliséggel először a három évvel 

ezelőtti csoporttalálkozón szembesültem volt 
évfolyamtársaim között. Majd’ tizenöt éve vé
geztünk a Közgázon, és a legtöbben gyorsan 
emelkedő, sikeres karriereket indítottak. Az 
„éppen két állás között vagyok” tíz-tizenkét 
éven át nagyjából azt jelentette, hogy jobb 
munkám lesz, és legalább harminc százalékkal 
többet fogok keresni, csak még nem akarom 
megmondani, hogy hol. Akkor nem gondoltuk, 
hogy az volt a kivételes időszak és jön idő, 
amikor nekünk is keményen meg kell harcol
nunk egy-egy állásért.

Három évvel ezelőtt már néhány esetben az 
„és most hol dolgozol” kérdésre az addig meg
szokott cinkos mosoly helyett zavart motyogás, 
pislogás, félrenézés, „majd mesélek később” 
volt a válasz. Tavaly már nem volt olyan ritka -  
és szégyellnivaló - , ha valaki pár hónapja ke
resgél. Az idén nyíltan dől a panasz a „kezdő 
munkanélküliekből”, és aki dolgozik, az is „én 
még nem, de én is bármikor” hangulatot sugá
roz. Leghálásabb téma a cégek felvételi rend
szerének cikizése, mintha a „háeresek” tehetné
nek a munkaerőpiac telítődéséről.

♦
Egy haver hozott össze egy fejvadásszal, aki 

egyórás ismerkedés után még azon a héten egy 
bank HR-eséhez küldött. Fiatal, igyekvő, lelkes, 
kezdő lányka fogadott, nem sok Nagy Fehér 
Fiókvezetőt látott előttem. Bevágódtam nála. 
Következő héten a kisvállalati régióvezető néni 
és pofozógépe, a helyi kockázatkezelő: a nőnek 
itt is tetszettem, értelmeseket kérdezett és a vála
szaim jók voltak, láttam rajta. A srác akadékos
kodott kicsit, de dolgoztam már hitelelemzővel, 
tudtam, mit szeret. A főnéni a beszélgetés végén 
közölte: ő lesz a főnököm, két üres fiókja van, 
majd kiválasztjuk, melyik a nekem való. Normá
lis cégnél ez azt jelenti, hogy kész vagyunk: ha a 
HR-nek meg az üzleti területnek is jó vagyok,

nincs tovább. A fejvadász szerint -  vele minden 
menet után egyeztettünk telefonon -  azonban en
nél a cégnél a vezérigazgató is látni akar min
den egyes új szélszest. Ilyen is volt már az éle
temben, most egy masszív belső marketingduma 
a cég küldetéséről, a tervek teljesítéséről, csa
patmunkáról, meg arról, milyen nagyszerű cég
be lépek és a főnök nagy király... -  de ha nem 
vagyok nagyon hülye, akkor egy vezérigazgató 
csak nem állít meg, ha a beójának kellek!

A vezérigazgató még fiatalabbnak látszott, 
mint az első, a személyzetis lány, közhelyes ba
romságokat kérdezett eddigi munkáimról meg 
hogy hol akarok lenni öt év múlva, és közben 
bámult a békaszemeivel. Hogy kisvállalati ügy
felet soha életében be nem hozott volna a bank- 
fiókba, az biztos, és kíváncsi lennék arra is, ho
gyan oldott volna meg egy jó kis pénztárhiányt. 
Ilyesmit persze nem kérdezett, csak baromságo
kat és bámult. A fejvadász szinte visított a tele
fonba örömében: .....igazán? A vezérigazgató
úr háromnegyed órát beszélgetett magával? 
Akkor ez nagyon pozitív, harminc percnél töb
bet még senkivel sem töltött!" Másnap kissé le
lohadt: „Maga kérdéseket hagyott a vezérigaz
gató úrban.” Újabb kör a HR-en: ezúttal maga
sabb egység. Sonderkommando: két, nagyon 
dörzsölt, értelmes srác. Megnyugtató volt, hogy 
itt ilyenek is vannak. Váltva kérdeztek, az egyik 
kissé megértő és kedves, a másik nyers, provo
katív: klasszikus felállás, klasszikus kérdések a 
beosztottak kezeléséről, a vállalati kultúráról 
meg egy-két szituáció megoldása. Jó hangulat
ban váltunk el.

„Négy kör után lassan tud dönteni a cég, 
ugye?” -  kérdeztem a fejvadászt. „Tulajdon
képpen igen, de azért a területre még egyszer ki 
kell menni." Nem értettem minek, mert ha ott 
nem akartak volna, be sem jutok a következő két 
körbe, de hát fejvadásszal vitatkozni az álmos
könyv szerint... A területen megint a kedves 
főnéni fogadott, már úgy kezelt, mint a legújabb 
beosztottját, biztatott, hogy még van hátra egy 
kis beszélgetés a területi nagyvállalati hitele
zőkkel, de az egész formaság. Egy magas, nyeg
le, gyűrött zakós, nyakkendő nélküli fickó foga
dott, negyedóra alatt kidobott: „ide olyan veze
tők kellenek, akik kifacsarják a kollégákból a 
teljesítményt". Az lehet a HR-politikájuk, hogy 
addig küldözgetik a jelöltet, amíg valaki csak 
kirúgja. Több szem többet rúg...

♦
Nyolc-tíz éve egyszer arról beszélgettünk, 

hogy milyen jó az utánunk végzetteknek: poli

tikai gazdaságtan és filozófia helyett marketin
get, vállalati pénzügyeket, mikroökonómiát ta
nulnak, és használhatóbb képzéssel lépnek a 
nyomunkba. Az utóbbi években érezhetővé 
vált, hogy a most kezdőknek sem könnyű: egy- 
egy, esetleg éppen valamelyik volt évfolyam- 
társunk által meghirdetett asszisztensi állásra 
negyven-ötven jelentkező is jut. Jobbnál job
bak: láthatóan nem csak nézelődnek. Dolgozni 
akarnak, csak valahogy nem sikerül felkapasz
kodniuk sehova. Aki mégis bejut valahova, há
rom-négy év múlva a munkaerőpiacnak 
ugyanabba a szegmensébe kerül, ahol a főnöke, 
a mi évfolyamunk leragadt: a piac a tíz év vagy 
a három év gyakorlat között alig tesz különbsé
get. Egy középvezetői állásba a harmincévesek 
komoly versenytársai a negyven körülieknek. 
A bérek beálltak, inkább lassú csökkenés érez
hető a telített piacon, mint emelkedés.

♦
Úgy a tizedik sikertelen interjú után föltet

tem magamnak a kérdést: nem kérek én túl so
kat? Mindig annyit mondtam, mint a legutób
bi fizetésem. Az nem volt rossz, de nem gon
doltam, hogy annyit már sosem fogok többé 
keresni: azt hittem, ez a piaci szint. De ha -  
ahogy a legtöbb helyen mondják -  harminc
negyven jelentkezőből tényleg a legjobbnak 
tűnő tíz-tizenötöt behívják, azok között biztos 
van olcsóbb is, mint én. Ettől kezdve húsz szá
zalékkal kevesebbet mondtam. Rá kellett 
azonban jönnöm, hogy ez se jó: teljesen cég
függő, hogy mennyit szántak egy pozícióra: 
ahol hatszáz bruttó volt az előző marketing
főnök fizetése, ha én négyötvenért vállalnám, 
azt hiszik nem az ő kaliberük vagyok. Nincs 
piac, az ember csak tapogatózik.

♦
A váratlan munkaerő-piaci telítődés meglepő 

túlélési stratégiákat kényszerít ki: az alacso
nyabb bér mellett olyan állásokat is elfogadnak, 
amire még két-három éve csak legyintettek, 
vagy egyenesen mosolyogtak volna, ha felme
rül. A „több lábon állás” jegyében olyanok is 
beszálltak félállású biztosítási ügynöknek vagy 
banki hitelkártya-értékesítőnek, akikről koráb
ban ilyesmi elképzelhetetlen lett volna:

♦
Szerencsére nem kell egy csomó marhaság

gal foglalkoznom, harmincán vagyunk, vezér
igazgató-helyettesként sok mindent le tudok 
passzolni. De a tulajdonos bármikor dönthet 
úgy, hogy bezárja a pesti céget. Korábbi állá
saimban két fúziót éltem túl, az egyikből jól jöt

tem ki, a másiknál én repültem. Ha ezt becsuk
nák, akkor nem tudom, mit kezdenék magam
mal. Egy éve kötöttem az első életbiztosítást, 
azóta tíz másikat, és van már két beosztottam 
is: klasszikus MLM, egy kis internetes marke
tinggel támogatva.

♦
Van, aki továbbképzéssel gondolja megelőz- 

hetőnek a nem kívánt „fizetés nélküli szabad
ságot”: bár mindenkinek az a tapasztalata, 
hogy a pluszpapírt, végzettséget a piac nagyon 
ritkán értékeli, sokan beiratkoztak valami szak
mába vágó posztgraduális tanfolyamra. Akinek 
elfogynak a tartalékai, szellemi segédmunkára 
kényszerül: nyelvoktatás, fordítás, kérdőívezés 
a leggyakoribb. Senki nem jelentkezett be -  
vagy csak nem vallja be -  „hivatalos” munka- 
nélkülinek.

A valódi munkaerő-piaci verseny a negyven 
év körüli volt közgázosok legtöbbjét váratlanul 
érte, a tíz-tizenkét kövér év után meglehetősen 
készületlenek. A többség azonban, ha lassan is, 
a hosszabb-rövidebb sokkos állapot után alkal
mazkodik, felveszi a versenyt: nincs más vá
lasztás, itt kell megélni.

♦
A fekete fényes feladat valóban a fordulópont 

volt ebben az assesment-centeres kardozásban, 
utána egyre jobban belelendültem. Ezután volt 
egy jó kis prioritásos-sorbarendezős: matekból 
is mindig szerettem a logikai feladatokat, a hát
térkörítés meg tiszta szervezetszociológia: a fő 
nök titkárnőjével jóban lenni, kicsit informá
lódni a vállalati büfében, nem összeveszni a lo
gisztikával, ilyenek. Aztán egy reklamációs 
feladat: alapinformációkat megadták, lehetett 
kérdezni a pszichopapust. Jó játék, de rutin- 
feladat és tankönyv ízű: a cégnél kupleráj van, 
fontos ügyfél reklamál. Megoldás: konkrét eset
ben az ügyfél-reklamációt megoldani, ügyfél
nek igaza van és azonnal elkezdeni rendet rak
ni a szervezetben. A legvégén egy csoportos. 
Tudtam: légy kooperatív, vedd át a csoport ve
zetését, gyűrd magad alá a többieket úgy, hogy 
ez nekik természetes legyen... Aztán egy srác 
gyűrt maga alá, még nagyon agresszív se volt. 
Nagyon érdekes, tanulságos volt, a végén még 
élveztem is ezt a kis versenyt. Egy teljes napot 
eltöltöttünk: az előszűrt nyolc jelölt meg az öt
fős céges zsűri, csupa fontos, drága ember... 
Plusz a terembérlet, szendvicsek. Aztán hosszú 
csend. Félév múlva kapok egy levelet: „Kedves 
Györgyi! Irataim rendezése közben találtam je
lentkezésére, sajnálattal kell közölnöm, hogy 
jelenleg nem áll módunkban..." stb. A boríték
ra a címzésen helyesen írták a nevem: György.

N. Gonda Csaba

Csak a jobbakat várják
Oda kell figyelni arra, hogy az EU-csatlakozás csak a jobbak
nak ad több lehetőséget, az átlagos és gyenge teljesítményűek- 
nek nem - összegezhető a Karrier Roadshow rektori megnyitó 
beszédének üzenete.

Az országos rendezvénysorozat a többi között az Európai 
Unió kínálta munkavállalási lehetőségekre fókuszál. A hallga
tók zömét azonban egyelőre nem érdekli igazán az EU, mert 
még nem állnak munkavállalás előtt. Még nem figyelnek arra, 
hogy jövőre benne leszünk az unióban -  mondja Andrási Móni
ka, a Karrier Iroda vezetője. A főszervező osztja Chikán Attila 
nézetét azzal kapcsolatban, hogy az EU csak a jobbaknak kínál 
pluszlehetőséget: „aki nem tud itthon produkálni, miért is akar 
elmenni?” Egy francia munkaadó két esetben foglalkoztatna 
magyar munkavállalót: vagy jobban, vagy azonos minőségben, 
de olcsóbban kell dolgozni. A helyzetet azonban nem kell túlsá
gosan sötéten látni. Andrási Mónika szerint a rendezvény fő ta
nulsága, hogy az ajtók ugyanúgy nem fognak sarkig kitárulni, 
mint ahogyan nem is lesz drámaian rosszabb a helyzet.

Egy tavasszal végzett exhallgató szerint a diákok bíznak az 
elhelyezkedési esélyekben, akár az EU-t illetően is, csak még 
nem merik kihasználni a lehetőségeiket. A rendezvénysorozat 
épp erre szeretne rávilágítani: a karrierépítést nem az ötödév 
utolsó két hónapjában kell elkezdeni, hanem már elsőévesként

a készségek fejlesztésére és önmagunk menedzselésére is kon
centrálni kell. Andrási Mónika úgy véli, hogy még az optimis
tább hallgatók sem vágnak neki olyan nagy mellénnyel az uniós 
munkapiacnak, mint a hazainak, pedig a kettő nem nagyon tér 
el egymástól.

Probléma a nyelvvel és a kultúrával azért bőven adódhat. A 
szakma gyakorlati oldalát képviselő HR-szakemberek a ver
senyképes és divatos diplomákról beszélgettek az EU-t illetően. 
Gothardi Ibolya, az Emst&Young HR-igazgatója idézte fel két 
Németországba kiküldött munkatársuk esetét, amikor a magyar- 
országi vezetők teljesen meg voltak győződve a fiatal munka
társak nyelvtudásának megfelelő szintjéről. A többéves kikülde
tés elején kiderült, hogy a páros egyik tagjának nyelvi problé
mái adódtak -  amelyek idővel orvosolhatóvá váltak - , másikuk 
azonban hazajött, mert nem tudott beilleszkedni a kulturálisan 
eltérő közegbe.

Tanulságként rögtön a külföldi ösztöndíjak és nyelvvizsgák 
halmozása jutna az ember eszébe, a Karrier Iroda egyik munka
társa szerint a pár hónapos külföldi tartózkodás nem összemér
hető a többéves munkavállalással, a problémák nagy része csak 
később derülhet ki.

Akik a közeljövőben mégis megpróbálnák személyes képes
ségeiket Nyugat-Európában kamatoztatni, azt elvileg Svédor
szágban. Dániában, Hollandiában és Írországban tehetik meg a 
legkönnyebben. Ezek az országok nem vezetnek be szabad 
munkaerő-áramlást korlátozó intézkedéseket, a közkedvelt Né
metország és Ausztria viszont bizonyosan él a nemzeti szabá

lyozás lehetőségével -  derült ki Rákosi Eszter, az EU Munka
csoport tagjának előadásából.

Az EU-ban most jellemzően nem a közgazdász végzettségű 
pályakezdőket keresik, hanem az ápolónői, orvosi és más egész
ségügyi szakma képviselőit várják. A közgazdászok közül a 
pénzügyeseket kapkodják el leghamarabb mind az uniós, mind 
a magyar munkaerőpiacon. A rendezvényen kiderült, hogy a 
pénzügyi szakemberek kivándorlásától tart ugyan némileg a 
szakma, jelentős migrációra azonban nem kell számítani.

Munkalehetőségekből sem az uniós, sem a hazai piacon nincs 
túlkínálat, amit a tavaszi szemeszterben végzettek tapasztalatai 
is mutatnak. Szatmári Nagy Ildikó 3-4 havi keresgélést köve
tően a BKÁE Karrier Iroda munkatársa lett. Szerinte nem túlzás 
az állás nélküli diplomások 10-15 százalékos arányáról szóló 
hivatalos adat. A tavaszi állásbörzén készített felmérések ered
ményei szerint sokan bíznak abban, hogy 3-6 hónapon belül ál
lást találnak, de viszonylag gyakori az a vélemény is, miszerint 
„lehetséges, hogy egy év múlva lesz állásom”.

A tendencia egyre inkább az, hogy az egyetem utolsó éve alatt 
jobb, ha dolgozik az ember. Dr. Veres Pál, az Oktatási Minisztérium 
Felsőoktatási Osztályának főosztályvezetője előadásából kiderült, 
hogy a hallgatók 30 százaléka rendszeresen dolgozik tanulmányai 
alatt. A végzett fiatalok 82 százaléka lett foglalkoztatott, 6 százalé
kuk munkanélküli, 9 százalékuk tovább tanult, 3 százalékuk pedig 
egyéb módon inaktív lett a 2001-es adatok alapján. A tanulást 
egyébként a pályakezdők több mint fele folytatta munka mellett is.

Böröcz Petra
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Karrier bolgár módra Mi kerül a kondérba?

Hol lehet a sor vége?

Nem okozott nehézséget Nyikolaj 
Vaszilev bolgár miniszterelnök-he
lyettesnek, egyetemünk vendégé
nek, hogy kilenc év „hallgatás” 
után ismét magyarul szólaljon meg. 
Amikor ugyanis október közepén a 
bolgár excárt, a jelenlegi miniszter- 
elnököt kísérve Budapestre érkezett, 
feltétlenül fontosnak tartotta, hogy 
időt szakítson alma materének meg
látogatására.

Nehéz lenne megmondani, ponto
san mi szükséges ahhoz, hogy valaki 
bekerülhessen a bolgár kormányba. 
Úgy tűnik azonban, nem rossz aján
lólevél, ha az illető a Budapesti 
Közgazdaság-tudományi Egyetemen 
(BKE) tanult egykor. Kraszimir Kra- 
tev például nálunk koptatta a kissé 
nyekergő és gyakran felcsapodó pa
dokat, és most éppen pénzügymi
niszter-helyettes Szófiában. Nála is 
komolyabb karriert futott be azon
ban Nyikolaj Vaszilev, aki miniszter
elnök-helyettes és közlekedési mi
niszter ugyanott.

Ő nemrégiben Budapestre kísérte 
a bolgár miniszterelnököt, II. Szime- 
on excárt (aki azért nem nálunk ta
nult), s a magyarul folyékonyan be
szélő Vaszilev ezt az alkalmat kihasz
nálta arra, hogy a Budapesti Közgaz
daság-tudományi és Államigazgatási 
Egyetemen előadást tartson. A bolgár 
gazdaságpolitikus szívesen emléke
zett vissza korábbi sikereinek hely
színére, hiszen itt nyerte az egyik leg
fontosabb versenyét, itt kezdhetett el 
tanulmányai mellett oktatni, és per
sze itt bulizta végig a maradék időt, 
amit a nyelvoktatás, a tolmácsolás, 
a mikroökonómia-tanítás és a tanulás 
nem töltött ki.

Vaszilev karrierje tulajdonképpen 
Budapesten, a Közgázon kezdődött: 
a kilencvenes évek elején Várnából, a 
tengerparti bolgár városból került az 
akkor (is) éppen nevet váltó egyete
münkre, ám mielőtt megkezdhette 
volna tanulmányait, a nemzetközi 
előkészítő intézetben kellett elsajátí
tania a magyar nyelvet. Ez olyan jól 
sikerült, hogy hamarosan négy nyel
ven kezdett tolmácsolni, amire persze 
nagy szüksége volt, mivel ötszáz fo
rinttal érkezett a magyar fővárosba.

Az ötszázas mellé hamarosan ösz
töndíjat is szerzett, majd komolyabb 
sikerek következtek: „gólyaként" 
szinte azonnal megnyerte a mikro- 
ökonómiai versenyt, s így a második 
évnek már úgy futhatott neki, hogy -  
addig példátlan módon -  oktathatott 
az alsóbb évfolyamon. Vaszilev volt 
az első külföldi, illetve az első olyan 
diák, aki két szemeszter befejezése 
után felkérést kapott a tanításra a 
Közgázon. (Ez azt is bizonyítja, 
hogy a mikroökonómia oktatása mi
lyen „forradalmi” újítások közepette 
folyt a rendszerváltás tájékán.)

És persze folytathatjuk a siker
sztorit: a Vaszilev által oktatott cso
port érte el a legjobb pontszámot át
lagosan a központi zárthelyik meg
írásakor, amit aligha kell kommen
tálni. (Vaszilev maga sem kommen
tálta, inkább csak büszkén említette 
ezt előadásában.)

Ezek után már egyáltalán nem 
meglepő, hogy az egyetemi állásex

pón a Magyarországon akkor még 
éppen csak megjelenőben lévő multi
nacionális cégek közül több is öröm
mel fogadta Vaszilev jelentkezését, 
aki 1993-ra már befejezte a három
éves, bachelor (főiskolai) fokozatnak 
megfelelő képzését a közgazdaság- 
tudományi egyetemen. Vaszilev vé
gül a Coopers & Lybrand tanácsadó
céget választotta. Ez a vállalat azóta 
a PriceWaterhouseCoopers csoport
ba olvadt bele, ám ezt a bolgár ta
nácsadó már nem várta meg: Ameri
kába ment, ahol újabb bachelor foko
zatot szerzett, majd egy masters titu
lust is begyűjtött, egyebek között a 
világhírű Brandeis egyetemen.

Vaszilev azzal folytatta élőszóban 
előadott önéletrajzát, hogy Ameriká
ban angoltudását is tökéletesítette, 
mert szerinte a nyelvek ismerete 
óriási versenyelőnyt jelent. Ám hoz
zátette: a néhány elterjedt nyelv elsa
játítása ma már nem elég ahhoz, 
hogy valaki kitűnjön riválisai közül. 
Ezért határozta el, hogy megtanul ja
pánul. Ennek megfelelően választot
ta ki azt az amerikai oktatási intéz
ményt, ahol további fokozatot kívánt 
szerezni, minthogy nemcsak a dip
lomák gyűjtése volt a célja, hanem 
megérdeklődte azt is, hogy van-e 
japán csereprogramja az intézmény
nek. Miután volt ilyen lehetőség, egy 
évet tanult Tokióban, az ottani egye
temen, és elsajátította a japán nyelvet 
is. Ennek később tényleg élvezhette 
az előnyeit, hiszen olyan tanácsadó, 
illetve befektetési cégeknek volt a 
japán elemzője, mint a később a sváj
ci UBS-be (Union Bank of Switzer
land) beolvadó egyik pénzügyi szol
gáltató vagy éppen a Lazard fivérek 
londoni befektetési bankja.

Londonban hívták fel 2001 máju
sában, hogy lenne-e kedve visszatér
ni Bulgáriába, mert ott választások 
lesznek, és az excár által szervezett 
mozgalomnak egy gazdasági csapat
ra is szüksége lenne -  mesélte Vaszi
lev. A bolgár fiatalember nemcsak 
hogy a hazatérés mellett döntött, ha
nem ismerőseivel, barátaival együtt 
létre is hozták a gazdasági teamet, 
amelyből két hónap múlva a szófiai 
kabinet gazdasági tárcáinak vezetői 
kerültek ki.

így aztán 31 évesen Vaszilevből 
Bulgária legfiatalabb minisztere (gaz
dasági miniszter) és egyidejűleg szin
tén a legfiatalabb miniszterelnök-he
lyettese lett. A gyakorlatilag sokkte
rápiát alkalmazó kormány persze 
rendkívül népszerűtlen Bulgáriában -  
ezt maga Vaszilev is elismerte, éppen 
ezért a gazdasági tárcáról le is mon
dott nemrégiben, és a kevésbé fontos 
közlekedési minisztérium vezetését 
vette át. Vaszilev teljesítményéről 
ugyanakkor el kell mondanunk: a 
bolgár gazdaság hosszú évek pangása 
után ismét növekedésnek indult, je
lenleg 4-5 százalékos ütemben bővül 
évente. Az árdrágulást egy százalék 
alá szorították le, ami a korábbi hi
perinflációhoz képest hihetetlennek 
tűnik. A költségvetési hiány minimá
lis mértékű, ami komoly mozgásteret 
ad a kormánynak. A nyugati elemzők 
ezt mind elismerik, és részben Vaszi- 
levnek tulajdonítják.

Szegő Iván Miklós

Folytatás az 1. oldalról
Hat meghívott céggel kezdte meg 

az egyeztetést egy öt főből álló bi
zottság (három fő az Egyetem Gaz
dasági és Műszaki Főigazgatósága, 
egy a szakszervezet, egy pedig a 
HŐK részéről). Az újabb tárgyalások 
alapját a pályázati kiírás biztosította. 
Az elvárások nagyjából a minőségi, 
igényes, választékos, tápláló és a 
tiszta szavak körül fogalmazódtak 
meg, s ebből nem volt hajlandó en
gedni a Közgáz. A legfőbb gondot az 
jelentette, hogy a régi szerződés sze
rint az Elamen Rt.-é marad minden 
általa beruházott eszköz, s ez mint
egy 30 milliós helyzeti előnyt jelen
tett a többiekkel szemben. Végül 
azonban mégis a komoly nemzetközi 
tapasztalatokkal is rendelkező Eurest 
és a Sodexho között dőlt el a verseny.

A Sodexho üzletvezetője, Nagy 
Sándor, illetve Baranyi Istvánná és 
Szabó Attila üzletvezető-helyettesek 
szerint a közétkeztetésben vezető 
cég egyelőre a fogyasztói magatartás 
felmérésének időszakában jár. Elein
te a -  fent említett okokból követke
ző -  pulthiány is nehezítette a dolgu
kat, de ez október 6-ával megoldó
dott, s a menürészleg jobb szélre tör
ténő áthelyezésével a kiszolgáláskor 
tapasztalható káosz is nagyjából 
renddé vált, bár nekem még soha 
sem sikerült eltalálnom, hogy hol 
van a sor vége.

Újdonságot jelent, hogy a bal ol
dalt (régen a Tiffany-s rész) rekreá
ciós saroknak rendezték be, ahol 
lyukasórákban kávét, teát, palacsin
tát vagy -  ha éppen arra van gusztu
sa az embernek - ,  akkor grillételeket 
lehet enni-inni (a hely nyilván ezen 
legkeresettebb termék után kapta a 
nevét: grillexpo).

Az egyetem kérése volt a kibőví
tett nyitvatartási idő. A korábbi há
rom óra kevésnek bizonyult, ráadá
sul kettő felé már nem is nagyon ér
te meg lemenni, mert gyakorlatilag 
elfogyott minden. Mostantól fél ki
lenckor nyit a grillexpo (bal oldali 
rész), ahol egyelőre hideg, de várha
tóan márciustól már meleg reggeli
vel is várják a diákokat, s az „Ä la 
carte” és a menük is már fél tizen
kettő felé rendre ott gőzölögnek 
majd a pultok mögött. Megjegyzem, 
hogy a hideg reggeliként beharango
zott szalámis kenyér áránál csak a 
látványa tud viccesebb lenni, amint 
ott vacog szegényke lefóliázva a 
kongó látványhűtőben...

Mivel még a megfelelő plakátok 
és megállító táblák elhelyezésére 
sem volt elég idő, ezért kevesen tud
ják, hogy háromnegyed háromtól 
minden bruttó 400 Ft feletti vásárlás
nál 5%-kal kevesebbet kell fizetni. 
Ezentúl mindenféle akciókra -  jelen
leg Coca-Cola-akció - ,  különleges 
napokra, hetekre -  olasz, szüreti, va
dász, Márton-nap -  lehet számítani, 
melyeket a belső hálózaton is 
(h ttp ://w w w .b k ae .h u /p r/k u lo n - 
leges_napok.ppt) már olvashatunk. 
Ezek az új cég ötletei, de nagyon 
várják a pozitív vagy negatív vissza
jelzéseket. Márpedig a közgázosok
nak mindig van véleményük. Legna
gyobb gondnak ők is a sorban állás
nál korábban tapasztalható káoszt 
tartották, viszont a mennyiséggel és 
a minőséggel elégedettebbek, mint 
tavaly. Pozitívumnak tartják, hogy 
mindig van rántott hús és még fél há
rom körül is válogathatnak az ételek 
között. A salátabárt is jó ötletnek 
tartják, bár hiányolják mellőle a 
mérleget, s kellemetlen a pénztárnál 
szembesülni az árával.

Az árak -  pláne a két opciós me
nüé, ami korábban nem is volt -  kö
rülbelül a korábbi szinten marad
tak. Ha ehhez jó közgazda módjára 
hozzágondoljuk, hogy nyilván a 30 
milliós többletberuházás költségeit 
is be kell hozni valahol, akkor rög
tön érthetővé is válik, hogy miért 
nem tudja a Sodexho például a mű
szakis árszínvonalat tartani. Azért 
azt hiszem, panaszra így nincs 
okunk, hiszen például a nagy 
mennyiségű és kiváló minőségű 
menüért még a 480 Ft sem nevez
hető soknak.

A színvonalat az Egyetem két új
donsággal próbálja garantálni a jö
vőre nézve: egyrészt egy GMI-s 
külső élelmezési szakértő folyama
tosan ellenőrizni fogja az ételek mi
nőségét és mennyiségét is, hogy a 
pályázat megnyerése után se essen 
vissza az üzemeltető ajánlatában 
jelzett és vállalt szolgáltatásának 
színvonala. Másrészt felállítanak 
egy Menzabizottságot, amelybe a 
HŐK és a szakszervezet delegál ta
gokat. Feladata a mindennapos ész
revételek, problémák, ötletek köz
vetlen módon történő továbbítása az 
üzemeltető felé, ezzel megteremtve 
egy állandó, a korábbiaknál jóval 
szorosabb kapcsolatot az üzemeltető 
és a fogyasztók között.

Peidl Balázs \

Tarkás buli
Buli, méghozzá háromnapos! A Tar
karéti Kollégium szokásos őszi ren
dezvénye, a Tarka Napok. A szivem 
is mindjárt hevesebben ver, ha rá
gondolok. Ilyenkor a lányok tovább 
és többet szépítkeznek, a fiú k  is to
vább és többet isznak. Vizsgák se
hol, egyetem sehol, józan ész sehol.

Esélykiegyenlítő foci -  első prog
ramnak nem is volt rossz. Gondol
tam, felmegyek, ledőlök egy kicsit. 
Aztán álmodtam... Úgy rémlik, egy 
szobában feküdtem, ahol mécsesek 
pislákoló fényei világítottak, és izga- 
tóan kellemes illat áradt. Hirtelen 
valaki megérintett finoman, lágyan, 
gyengéden. Nem tudtam, ki lehet az, 
de sok időm nem volt gondolkozni, 
mivel társaságom rám ült, és folytat
ta áldásos tevékenységét. Felébred
tem. Hé, emberek, ez a valóság volt! 
Az egyik társalgóban berendezett 
masszázsszoba. Nem volt semmi, el- 
hihetitek. A lazulás után elegánsan 
elszívtam egy szivart a földszinten 
berendezett teaházban, és már tud
tam, ezen a három napon minden 
lesz, csak unatkozás nem.

Másnap kedd! Mindig szerettem 
ez a napot, így jó kedvvel ébredtem. 
Sörözés, masszázs, hupákolás, gaz
emberség, hadd ne folytassam. Mire 
észbe kapok, már tíz óra. Micsoda? 
Férfiszépségverseny lesz? Itt már 
ilyen is van? Nyolc részeg fazon egy 
színpadon. Micsoda felsőtestek ké
rem -  pókhas, dokkmunkás mell
izom, szőrcsomó mindenütt. Az al
koholszint és a hangulat tetőfokon, 
a lányok sikításától már nem hallok 
semmit, de nem is kell...

Szerda! Picit elaludtam, ma se me
gyek már egyetemre. Fogmosás, rend
rakás a szobában, készülődés az estére, 
mivel ma lesz a női szépségverseny, a 
kedvenc programom. Talán kissé elfo
gult vagyok, hisz a szépség nem min
den. Nem ez teszi az embert emberré, 
a nőt nővé. Annyiban azonban meg
egyezhetünk, hogy a szépség gyönyör
ködtet, felcsigáz, s nem utolsósorban 
hatással van szemlélőjére. Este villany 
le, zene indul, füst, reflektor bekap
csol, és ott vannak ők, szépek, kecse
sek egytől egyig. Élményt és emléket 
adtak, melyet egy ideig bizonyosan 
nem felejtek. A levonuló lányokat fi
gyelve tudtam, még vár rám valami 
este. Buli kifulladásig...

Kovács Tamás



P r o fesszio n á l is  k ia d v á n y sz e r k e sz t é s
TERVEZÉSTŐL -  KIVITELEZÉSIG ,

O Reklámgrafika nagy példányszámú G3-as és G4-es
O  Nyomdai előkészítés kiadványok készítése Macintosh gépek,
O Bérlevilágítás (B2-es Heidelberg! fotóminőté^ínyomtatás

méretben, Scitex Speedmaster nyom- (Xerox Phaser 7700^, 
Dslev levilágítóval d « S j p Ä I  , 10é ,
0—24 óráig) -  Kia litaskivitelezes várjuk kedves megren
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A Széchenyi 
István Szakkollégium  
őszi félévre tervezett 

programjai:

2 0 0 3 . n o v em b er 12. 

Tarkaréti kivonulás 

Elbert Márta: 1994 -es  parla

m enti v á lasz tások  dokum en

tum film eken  (Fekete Doboz) 

BKÁE Tarkaréti Kollégium 
*

2 0 0 3 . n o v e m b e r  18. 

B ozsonyi Károly: 

H álózatok  é s  tá rsa d a lo m  
*

2 0 0 3 . n o v e m b e r  26. 

M ajor Klára: T érség i g azd a 

sá g ta n  -  g azd aság fö ld ra jz  

(Spatial E conom ics)
*

2 0 0 3 . d e c e m b e r  3. 

Kína g a z d a sá g a  

*

2 0 0 3 . d e c e m b e r  10. 

B ankpriva tizáció  

*

(A p ro g ra m b a n  v á lto záso k  

le h e tn e k . A ktuális in fo rm á

ció  e lé rh e tő  a  p lak á to k o n  

é s  a  S zakko llég ium  h o n la p 

já n : sz isz .b k a e .h u )

y k v y é k f é .

B ő v e b b  i n f o r m á c i ó :

C r e w  A g e n c y  : ( 0 6  1 )  4 8 9 - 5 0 0 5

c r e w @ c r e w . h u

I l e t v e :  w w w . c a m p a m e r i c a . c o . u k
:e z n i i s  l e l i
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•2  d b  s z e m é ly  i g a z o l v á n y k é p e t

• 2  d b  r e f e r e n c i á t  ( a j á n l ó l e v e l e t )  t a n á r o d t ó l  v a g y  m u n k a a d ó d t ó l ,  
a k i v e l  l e g a l á b b  6  h ó n a p i g  k a p c s o l a t b  a n  á l l t á i ,  t e h á t  v i s z o n y l a g  j ó l  
ism é i* . A  r e f e r e n c i á k a t  a n g o l  n y e l v e n  i l l e t v e  a n g o l  f o r d í t á s s a l  t u d j u k  
c s a k  e l f o g a d n i .

I d ő p o n t  é s  h e l y s z í n :

2 0 0 3 .  n o v e m b e r  1 5 .  1 1 . 0 0 - 1 7 . 0 0  ó r á i g

B u d a p e s t i  G a z d a s á g i  F ő i s k o l a  K e r e s k e d e l m i ,  
V e n d é g l á t ó i p a r i ,  I d e g e n f o r g a l m i  F ő i s k o l a i  K a r  
1 0 5 4  B u d a p e s t ,  A l k o t m á n y  u .  9 - 1 1 . 1 .  e l ő a d ó
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Ha nyer a Boston Red Sox
A Boston Red Sox győzött. 

Nincs olyan három évnél idősebb 
ember Massachussetts államban, 
aki ezt ne tudná. Egy Bostontól 
nem messze lévő, viszonylag kicsi, 
Babson nevű egyetemen is meg
volt ennek a hatása: hétfő este éj
félkor még dübörög az egész épü
let. A diákközösség kétharmada 
saturészegen ordibál, az ablakok 
majd kiugranak a keretből a maxi
málisra feltekert basszus hatására, 
és a tudat, hogy ezen a héten a diá
kok többségének még két vizsgát 
kell írniuk, ideiglenesen a feledés 
(és az alkohol) homályába merül.

Az elemzők egy komoly kérdés
sel küszködnek: hogy a fenébe ke
rült a sok kis kapzsi (ugyanis a 
Babson, egy kizárólag az üzlet -  
avagy business -  művészetével 
foglalkozó intézmény) gyerek ke
zébe ennyi tömény szesz? Ameri
kában sok törvény államról állam
ra változik, a 21 éven aluli sze
mély által vásárolt és fogyasztott 
alkohol ugyannyira elterjedten 
elítélendő, mint az előre megfon
tolt gyilkosság. Az USA így vi
gyáz az ifjúságára, azaz a jövőjére: 
a 18 éves kisgólya a nemzete elnö

kére szavazhat, de egy sört már 
nem ihat meg, miután leadta vok- 
sát (bár szerintem a kis Bush meg
választását nem támaszthatta alá 
semmilyen józan döntés, de ez már 
személyes vélemény).

Az alkohol jelenlétén kívül, az 
iskolarendőrség hiánya is igencsak 
zavarba ejti az embert. Mert bi
zony van nálunk olyan is, és nem 
amolyan bérelt fajta biztonsági őr
ség, hanem egy teljes státusban lé
vő rendőrség -  gumibottal, bi
linccsel és a letartóztatás jogával 
felszerelve. És mivel rabláshoz, 
drámai túszejtéshez, sőt még bom
bariadóhoz is alig van szerencsé
jük, a rendőrség leginkább partik 
feloszlatásával, illetve ittas egyé
nek kórházba szállításával (majd 
feljelentésével) van elfoglalva. Eb
ből kifolyólag, a nem az iskola ál
tal szervezett bulik 90 százaléka 
megszűnik, még mielőtt igazán el
kezdődhetett volna. Nem így ma 
este. Több, alkoholhoz még hozzá 
nem szokott diák öklendezik a jár
dán, miközben majdnem ezer en- 
tellektüel üvölti egyszerre: „Let’s 
go Red Sox!!!”

Hogy őszinte legyek, nem vol

tam igazán fair a sulirendőrséghez. 
Van még egy tevékenységük, ami
ről majdnem elfeledkeztem: a par
kolási büntetések kiállítása és a 
visszaesők járműveinek elvontatá- 
sa. Amikor az ember először bete
szi a lábát az egyetem területére, az 
a benyomása támad, mintha a Mic
rosoft székházához érkezett volna. 
Ezt nemcsak a sok rosszarcű, arro
gáns, öltönyös tinédzser látványa 
nyújtja, hanem a több parkolóban 
elszórt, másoknak még álmaiban 
sem szereplő sok száz jármű is. A 
megszámlálhatatlan BMW, Lexus, 
Mercedes, Audi és Porsche között 
akad azért egy-egy kiábrándító 
Honda is. Néha. Időnként kisebb
ségi komplexusom támad, mivel 
engem „csak” egy Oldsmobile-lal 
ajándékozott meg az apám, ami 
még az elsős gimnazista lányokból 
is undort váltana ki, ha megpróbál
nám a szomszédos Wellesley High 
Schoolból felszedni őket.

Szóval itt állok én, akit nem ér
dekel a baseball, ma este csak egy 
sört ivott, mindössze egy béna 
amerikai sportkocsija van, és az 
olvasótól empátiáért könyörgök...

Erdős Tamás

Hétmillió új lottózót nyitottunk.

Hogy ülőé. fekue és állua is játszhass.

Részletek a lottózókban
és a www.szerencsejatek.hu honlapon.

Mobil a szerencse.
*

SZERENCSEJÁTÉK RT.

Mostantól mobil a szerencse!

Hétmillió mobiltelefon -  hétmillió új lottózó.
Mostantól SMS-ben is fogadhatsz a Szerencsejáték Rt. legnépszerűbb 
játékaira (ötös-, hatos- és Skandináv lottó,totó,góltotó, kenő).
Egyszerűen,gyorsan. Bárhol, bármikor.

közgazd*^
Kézisek az út elején

Bizony, kedves közgázos sportbará
tok, immár kézilabdacsapatunk is van. 
igaz mire az újság megjelenik, addigra 
valószínűleg más néven fognak szere
pelni a srácok, mégis bátran nevezhet
jük közgázos csapatnak, mivel a tágabb 
keretből húsz játékos a mi egyetemünk
re jár.

Sajnos, ők sem kivételek a sportágat 
általában sújtó problémák alól. Jelenleg 
ugyanis gyakorlatilag nincs sportcsar
nokuk, továbbá egy lelkes kézilabdaba
rát befektető nélkül se mez, se igazolás 
nem lenne, magyarán mondva, nem is 
léteznének.

De kezdjük az elején!
A kézilabda szerelmesei körülbelül 

egy éve álltak össze az AF kézilabda
szakosztályának keretei között. Tavaly 
februárban már felvetődött az igény, 
hogy nevezzenek a bajnokságra, ám az 
ÁF erre nem tudott pénzt áldozni, így 
maradt volna az edzéslehetőség. Sze
rencsére akadt egy lelkes befektető, 
Tóth Róbert Dávid (menedzser, szak
mai igazgató egy személyben), aki 
pénzt és fáradságot nem sajnálva lehe
tővé tette, hogy elinduljanak a legala
csonyabb osztályban, a BLASZ I/B- 
ben. Tóth Róbert egyébként egy XI. ke
rületben található kis reklámcég tulaj
donosa, amely bár saját bevallása sze
rint dinamikusan fejlődik, mégiscsak 
kicsiny. Mindenesetre ennek a cégnek 
a nyeresége biztosította a mezvásárlást, 
a nevezési díjat, valamint az igazolá
sokhoz szükséges pénzt. A hiányzó 
részt a játékosok saját zsebből adták 
össze. A főiskolai kar a csarnokot aján
lotta föl mérkőzések lejátszására meg az 
edzések helyszínéül. Később azonban 
az AF meggondolta magát -  számomra 
máig érthetetlnül - ,  és a csapat egyszer 
csak csarnok nélkül maradt. Ettől kezd
ve a Siketek IX. kerületi sportcsarnoka 
ad otthont a hazai mérkőzéseknek, ter
mészetesen ismételten többletköltsége
ket róva mind a játékosokra, mind a be
fektetőre.

Kíváncsi voltam, mi bírhat rá valakit 
arra, hogy egy legalacsonyabb osztály
ban szereplő kézilabdacsapatot anyagi
lag finanszírozzon. Tóth egészen egy
szerűen lát fantáziát a csapatban. Ennek 
megfelelően nagyok az elvárások is. Fi
gyelembe véve, hogy több volt NB li
es, illetve NB I/B-s játékos is megtalál

ható, idén kötelező a feljutás, sőt a kö
vetkező szezonban nem tűnik elérhetet
lennek az NB II sem.

A kézilabdacsapat:

Varga Gábor (kapus), Csalló Zoltán, 
Dékány Gergely, Bana Bence, Orosz 
Péter, Csapó Gergely, Demtsa András, 
Nemesik Attila, Soós Gábor, Tóbiás 
Szabolcs, Ulcz Tamás, Takács Sándor, 
Petrovics István, Tóth Róbert Dávid 
(edző).

Sajnos a sok hercehurca azért nyo
mot hagyott a szereplésen is. Az első 
meccseken még az igazolások hiánya 
jelentett gondot, mivel nem tudtak kiáll
ni az első fordulóban, illetve a követke
ző találkozókon még igencsak döcögött 
a szekér. Újabban pedig csak a mérkő
zések alkalmából tud összejönni a csa
pat, hiszen a Siketek Csarnokát csupán 
a mérkőzések idejére tudják kibérelni, 
edzésre nincs lehetőség. Ráadásul csu
pán mezvásárlásra volt pénz, mezszá
mozásra már nem, így a meccseken a 
bírók bemondás alapján tudják, hogy ki 
milyen mezben játszik. Mindezek elle
nére most már sima győzelmek kerül
nek a jegyzőkönyvekbe, és bár még 
elég sok van hátra a bajnokságból, félő, 
hogy a nagy rivális, az Egis lesz a végén 
a befutó. Azért lassan kezdenek belelen
dülni a srácok, elvégre a korábbi legyő
zőiket is erőlködés nélkül fektetik két 
vállra, ráadásul az őszi szezonból még 
hátra van két meccs, a tavaszi pedig 
még előttünk áll. Nem is beszélve arról, 
hogy tavasszal nem kell majd mínusz 
fokokban Isten szabad ege alatt játszani 
a betonpályán.

A szurkolók még nem özönlötték el a 
pálya környékét, ám reméljük, hogy ha
marosan erre is sor kerül, elvégre úgy
sincs szervezett közgázos szurkolóbri
gád, amelyik a remekül szereplő kosár
csapatot vagy a kéziseket buzdítaná, át
lendítve őket a holtponton. Ezért pár 
ember fejében már megfordult, hogy al
kalmanként sörrel, dobbal felfegyver
kezve kivonuljon egyetemünk csapatai
nak mérkőzéseire, és rekedtre ordítsa 
magát. Hogy miért? Egyrészt mert jó 
poén, másrészt meg jó buli.

Sztancsik Richárd

Szeretnél olyan m unkát végezni, 
ami a szakm ádhoz is kapcsolódik?

Az innovációs Kutató Központban Kipróbálhatod magad! 
napi 6 vagy 8 órában

A la p v ető  k ö v e te lm én y :
. Word, Excel felhasználói ism erete  

• Angol nyelv legalább középfokú ism erete  
• Öt befejezett félév

Érdeklődni: Csonka Lászlónál vagy Csizmazia Gábornál 
E-mail: laszlo.csonka@ bkae.hu  

vagy csizm igab@ yahoo.com

Telefon: napközben (0 6 -1)-210-0223, 9 -1 7  óráig
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Labdarúgás: a Közgáz Liga őszi tabellái

A csoport

Helyezés
1.
2.
3.
4.
5.
6.
7.
8.

Csapat
PSV Beethoven 
Frog FC 
FST
Lekváros-Kertváros
Zúzó
Univers Vandals 
Technikai K.O. 
Keleti Front

M
6
6
6
6
6
6
6
6

Gy.
6
5
3
3
2
2
I
0

D.
0
0
1
1
1
0
1
0

V.
0
1
2
2
3
4 
4 
6

Kg.
19
18
12
13
12
12
6
4

Kg.
4
9
7
13
13
17
12
21

Gk.
15
9
5
0

-1
-5
-6

-1 7

Fontszám
18
15
10
10
7
6
4
0

B csoport

H elyezés Csapat M Gy. D. V. Kg. Kg. Gk. Fontszám

1. Szemtelen Véraláfutás 6 5 0 1 1 5 5
2. Red Blue City Devils 6 4 1 1 20 8 12 1 3

3. Jam ie és a csodalám pa 6 3 2 1 15 6 9
4. Fever Pitch 6 3 1 2 12 4 8
5. Gázrezsó 6 2 2 2 10 1 1 -1 8
6. AC Pumpa 6 1 2 3 3 8 -5 5
7. BKÁE Feat. Józsi 6 I 1 4 5 10 -5 4
8. Fasza Gyerekek 6 0 1 5 2 30 -2 8 1

C csoport

Helyezés Csapat M Gy. D. V. Kg. Kg. Gk. Fontszám
1. Kondor 6 5 0 1 1 5 10 5 15
2. Kanal 6 4 1 1 18 6 12 13
3. Rémisztő Pénisztő 6 3 1 2 13 12 1 10
4. FC Méh Manam 6 3 1 2 1 1 12 -1 10
5. Paksi Halászlé 6 3 0 3 12 7 5 9
6. Kicsi 6 1 2 3 6 8 -2 5
7. Liver-Cool 6 1 1 4 5 13 -8 4
8. Pengelábúak 6 0 2 4 4 16 -12 2

D csoport

Helyezés Csapat M Gy. D. V. Kg. Kg. Gk. Fontszám
I. Lúzer FC 6 5 I 0 26 10 16 16
2. Metodika 6 5 1 0 14 2 12 16
3. International All Stars 6 3 1 2 12 1 1 1 10
4. Tar Kán 6 3 0 3 18 10 8 9
5. Mracskó Misi Foci Suli 6 2 1 3 16 15 1 7
6. Elhagyott Tanegység 6 2 0 4 12 21 -9 6
7. Burzsoá nyugdíjasok 6 0 3 3 3 10 -7 3
8. I.M.P. 6 0 1 5 7 29 -22 1

E csoport

H elyezés Csapat M Gy. D. V. Rg. Kg. Gk. F ontszám
1. Akela 6 5 0 1 19 6 13 15
2. Sördögök 6 5 0 1 16 8 8 15
3. Zuglói Killar 6 4 0 2 9 8 1 12
4. Deka Juniors 6 3 1 2 1 I 8 3 10
5. Fűcsomó 6 3 0 3 20 1 1 9 9
6. Unikum 6 2 0 4 14 16 -2 6
7. Kevert FC 6 2 0 4 1 1 18 -7 6
8. Internationale 6 0 1 5 4 23 -19 1

H elyezés Csapat M

F csoport 

Gy. D. V. Kg. Kg. Gk. F ontszám
1. Heller Farkas 6 6 0 0 21 2 19 18
2. KI 6 4 1 1 12 4 8 13
3. Tulio SE 6 4 0 2 17 7 10 12
4. Esperanzas Boys 6 4 0 2 13 8 5 12
5. Goiban m ondom  el 6 2 1 3 10 19 -9 7
6. Szegedi HDZS 6 2 0 4 8 15 -7 6
7. Vitéz Koplárovics Béla FC 6 0 1 5 2 17 -15 1
8. Ágh is húzza 6 0 1 5 0 15 -15 1

G csop ort

H elyezés Csapat M Gy. D. V. Kg. Kg. Gk. Pontszám
1. K2 6 6 0 0 32 3 29 18
2. Gebasz 5 3 2 1 14 5 9 10
3. Oranje 6 3 1 2 18 12 6 10
4. FC Fehér Krisztián 6 2 4 1 10 4 6 9
5. Deportivo Pfyakonrúglak 6 2 1 3 8 13 -5 7
6. FC Triviál 6 1 1 4 7 24 -17 4
7. Vörös Terror 6 1 1 4 7 25 -18 48. Karcsi és Barátai 5 1 0 4 4 16 -12 3

H csop ort

H elyezés Csapat M Gy. D. V. Rg. Kg. Gk. Fontszám1 . Indiánnyár 6 5 0 1 18 4 14 152. Gépállat Fc 6 5 0 1 16 6 10 153. Miao Xin 6 4 1 1 9 7 2 134. FC Pier 6 3 1 2 19 10 9 105. Durvitó FC 6 2 1 3 20 8 12 76. Urbán Flóri Emlékére FC
Tarkarét 6 2 0 4 8 15 -7 67. Bányalovak 6 1 1 4 8 15 -7 48. The Boys 6 0 0 6 0 33 -33 0

Győzelem 3 pont, Döntetlen 1 pont, Vereség 0 pont 
a o . 3P?c,?lc> Pontszám esetén  a jo b b  gólkülönbség, majd a több rúgott gól dönt a végső sorrendben!
A 8 első helyezett az első osztályba ju t, 16 2., 3. a két m ásodosztályba ju t, a l6  4. é s  5. a 2 harm adosztályba

ju t. a 24 6., 7., 8. a három negyedosztályba ju t.
(8 fős csoportok, újabb hét m eccs.) Ezeket a m eccseket márciustól fogjátok lejátszani.

Gyertek szurkolni!
Tavaly éppen 

hogy csak lema
radtak a feljutásról 
kosarasaink, idén 
sem akarják alább 
adni! Hat forduló 
óta veretlen a Köz
gáz I. NB Il-es 
csapata, és termé
szetesen vezeti a 
tabellát. N incs 
okuk a szégyenke
zésre a Közgáz II. 
játékosainak sem, 
hiszen ők is harc
ban állnak a dobo
gós helyekért. Egy 
kis buzdítást meg
érdemelnének a 
srácok!

Az NB Il-es csa
patok legközelebb 
november 23-án ját
szanak hazai pályán 
a Kinizsi utcai te
remben. Közgáz I. -  
S zázhalom batta i 
KSE 16 óra. Köz
gáz II. -  HP 18 óra.

Sz.R.

Lapunkat rendszeresen szemlézi Magyarország legnagyobb médiafigyelője az

» O B S E R V E R «
BUDAPESI MÉDIAI ICYbl.Ö KEI.

1084 Budapest, Auróra u. 11. 
Tel.: 303-4738, Fax: 303-4744 
E-mail: marketing@observer.hu 
http://www.observer.hu

H ird e s se n  a K Ö ZG A ZD A SZban!

Hirdetés
1/1 oldal 
1/2 oldal 
3/10 oldal 
2/10 oldal

Most még bevezető áron
méret

265 x 361 mm 
265 x 178 mm 
157 x 178 mm 
103 x 178 mm

egyszeri megjelenés
100 000 Ft 
65 000 Ft 
45 000 Ft 
35 000 Ft

3-8 megjelenés
80 000 Ft 
52 000 Ft 
36 000 Ft 
28 000 Ft

Hátsó oldalon elhelyezett hirdetésre 20%, a 4 színű hirdetésre 50% felárat 
kérünk. Araink az áfát nem tartalmazzák!

Megjelenés 2003-ban: december 10.
Hirdetésfelvétel: 216-2782

Közlemény
A KÖZGÁZ SC és DSK tisztelet
tel megköszöni a 2003. évi adó 
1%-át azoknak a felajánlóknak, 
akik ezzel is segítették az SC és a 
DSK működését.
A számunkra felajánlott teljes össze
get, 345 883 Ft-ot tornaterembérlés
re használtuk fel.

Várjuk további támogatásukat.

Köszönettel:
KÖZGÁZ SC és DSK elnöksége

Sítábor
A BKÁE Testnevelési és Sportköz
pontja, valamint az EKA, 2004-ben 
is megszervezi hagyományos sítábo
rait az egyetemi hallgatók, dolgo
zók, végzett közgazdászok és bará
taik számára.

Helyszín:
Val di Fiemme -  Olaszország

Részletek a www.eka.hu honlapon 
vagy személyesen a Testnevelési és 
Sportközpontban.

^özgazdfs®^
A Budapesti

Közgazdaságtudományi és 
Államigazgatási Egyetem 

közéleti és kulturális hírlapja

Megjelenik szorgalmi 
időszakban havonta.
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